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6036. posiedzenie Sejmu w dniu 20 marca 2013 r.
Informacja ministra spraw zagranicznych o założeniach polskiej polityki zagranicznej w 2013 r.




 Wicemarszałek Cezary Grabarczyk:

 Dziękuję.
 Głos ma pan poseł Zbigniew Babalski, Prawo i Sprawiedliwość.


 Poseł Zbigniew Babalski:

 Dziękuję bardzo.
 Panie Marszałku! Wysoka Izbo! Panie ministrze, pewnie stąd do końca nie widać tej mapy, którą w tej chwili panu pokazuję. Sprawa dotyczy małego ruchu granicznego i nieważne, czy to komuś się podobało, czy nie, w czasie kiedy była dyskusja na ten temat, tylko pytanie jest dość zasadnicze: Jakimi kryteriami rząd polski, Ministerstwo Spraw Zagranicznych kierowały się, wyznaczając obszar, na którym ma działać mały ruch graniczny? Myślę w tej chwili tylko i wyłącznie o regionie warmińsko-mazurskim, ponieważ tam mieszkam. Chcę panu powiedzieć, że od granicy powiatu ziemskiego olsztyńskiego do granicy z Federacją Rosyjską jest ponad 140 km, a na przykład z Ostródy do granicy z Federacją Rosyjską jest 104 km. Co legło u podstaw, że takie powiaty jak Ostróda, Iława i pozostałe również nie znalazły się w tej strefie małego ruchu granicznego? (Dzwonek) Czyżby sprawa polegała na tym, że Gdynia, Gdańsk, Sopot, z całym szacunkiem dla przepięknych miast, które lubię i kocham, miały gorszą sytuację gospodarczą, handlową niż ubogie powiaty w regionie warmińsko-mazurskim? Dziękuję bardzo.


 Wicemarszałek Cezary Grabarczyk:

 Dziękuję.
 Głos ma pani posłanka Jadwiga Wiśniewska, Prawo i Sprawiedliwość.
 Nie ma pani poseł.
 Głos ma pani posłanka Ewa Malik, Prawo i Sprawiedliwość.
 Nie ma.
 Głos ma pan poseł Romuald Ajchler, Sojusz Lewicy Demokratycznej.


 Poseł Romuald Ajchler:

 Dziękuję bardzo.
 Panie Marszałku! Wysoka Izbo! Panie Ministrze! Już padło co prawda to pytanie, ale chciałbym poznać przyczyny wstrzymania się Polski w ONZ w sprawie Palestyny. Drugie pytanie z tym się wiążące: Jakie jest stanowisko naszego rządu wobec Palestyńczyków, a przede wszystkim wobec łamania tam praw człowieka przez sąsiadów? To pierwsza kwestia.
 Druga kwestia. Chciałbym się jeszcze tego dowiedzieć. Panie ministrze, właściwie gdyby nie prezydent Rzeczypospolitej Bronisław Komorowski, to polityki zagranicznej wobec Ukrainy nie byłoby żadnej. Rząd w tej sprawie nic nie robi. Jedynie prezydent Bronisław Komorowski stara się tę dziurę załatać i staje na wysokości zadania, ale to jest za mało. Bierność rządu w tej sprawie jest dla mnie niezrozumiała.
 Następna kwestia. W ubiegłym roku doszło do spotkania na szczycie polsko-chińskiego. Chciałbym się dowiedzieć, co z tego wynika. Upłynęło już trochę czasu. Czy poprawiły się stosunki gospodarcze (Dzwonek) i ewentualnie jakie są perspektywy wejścia nie tylko Chińczyków na rynek polski, ale przede wszystkim Polski na rynek chiński? Dziękuję bardzo.


 (Przewodnictwo w obradach obejmuje wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich)


 Wicemarszałek Jerzy Wenderlich:

 Dziękuję bardzo.
 O zadanie pytania proszę pana posła Tomasza Piotra Nowaka, Platforma Obywatelska.


 Poseł Tomasz Piotr Nowak:

 Panie Marszałku! Panie Ministrze! Wysoka Izbo! Jesienią 2012 r. odbyła się ważna wizyta ministra Sikorskiego w Brazylii. To pokazuje, że kierunek Ameryki Południowej jest w tej chwili kierunkiem, który jest w kręgu zainteresowania dyplomacji polskiej, tak jak wszystkich państw obszaru BRIC.
Chciałbym się dowiedzieć, jak w tej chwili, po wizycie, która właśnie wtedy miała miejsce, postrzegana jest Brazylia i jakie szanse zacieśnienia współpracy z Brazylią widzi w tej chwili rząd polski. Zwłaszcza że jako przewodniczący grupy Brazylia–Polska tu, w parlamencie, chciałbym zwrócić uwagę, że parlament polski do Brazylii się znacząco zbliżył. Mieliśmy wizytę grupy bilateralnej brazylijskiej w naszym parlamencie, mieliśmy wystawę poświęconą (Dzwonek) 90-leciu nawiązania współpracy dyplomatycznej Polski z Brazylią. Tak więc wskazując na kierunek brazylijski, dziękując za zainteresowanie tym kierunkiem, stawiam pytanie o dalsze zacieśnienie, jak będzie to wyglądało.


 Wicemarszałek Jerzy Wenderlich:

 Dziękuję bardzo.
 Pan poseł Zbyszek Zaborowski, Sojusz Lewicy Demokratycznej.
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